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 رئيس كميسيون اقتصادي 

در نشست با نمايندگان قوه قضائيه خبر داد
 مؤثر سازي طرح هاي تحقيق و تفحص 

از طريق همكاري مجلس با قوه قضائيه 
رئيس كميس�يون اقتص�ادي مجلس در نشس�ت كارشناس�ي با 
مقامات بلند پايه دس�تگاه قضايي كش�ور گفت: با توجه به اينكه 
بيش�تر طرح هاي تحقيق و تفحص مجلس مربوط به كميس�يون 
اقتصادي است، نيازمند همكاري بيش�تر قوه قضائيه در خصوص 
پرونده ه�اي ارجاع�ي از مجلس همانن�د تحقي�ق و تفحص ها و 
موض�وع اعم�ال م�اده ۲۳4 آيين نام�ه داخلي مجلس هس�تيم. 
به گزارش خانه ملت، اولين نشست كارگروه مشترك ميان اعضاي كميسيون 
اقتصادي مجلس با نمايندگان قوه قضائيه براي آسيب شناسي قوانين اقتصادي 

و بهبود عملكرد اين قوانين در سازمان بازرسي كل كشور برگزار شد. 
   پورابراهيمي: نيازمند نظرات كارشناسي قوه قضائيه 

در بخش اقتصادي هستيم
محمدرضا پورابراهيمي، رئيس كميسيون اقتصادي مجلس هدف از اين 
نشست را شناسايي اولويت ها و چالش هاي اقتصادي كشور اعلام كرد 
و گفت: به دليل اشرافي كه دس��تگاه نظارتي همانند سازمان بازرسي 
كش��ور و ديوان عدالت اداري بر پرونده هاي قضايي دارند، مي خواهيم 
نگاه كارشناسي آنها با تشكيل كارگروه تخصصي به مجلس منتقل شود 
تا بتوانيم از آن به عنوان نقطه نظرات تخصصي قضات و كارشناس��ان 
حوزه قضايي بهره ببريم. رئيس كميس��يون اقتص��ادي مجلس اظهار 
كرد: با توجه به اينكه بيشتر طرح هاي تحقيق و تفحص مجلس مربوط 
به كميسيون اقتصادي اس��ت، نيازمند همكاري بيشتر قوه قضائيه در 
خصوص پرونده هاي ارجاع��ي از مجلس همانند تحقيق و تفحص ها و 

موضوع اعمال ماده ۲۳۴ آيين نامه داخلي مجلس هستيم. 
  درويشيان: بخش زيادي از معافيت هاي مالياتي ضرورتي ندارد

در ادامه جلس��ه رئيس س��ازمان بازرس��ي كل كش��ور قوانين ناكارآمد را از 
آس��يب هاي جدي حوزه اقتصادي و توليدي دانس��ت و تصريح كرد: برخي 

حوزه ها نياز به وضع يا اصلاح قانون دارد تا ابهامات آنها برطرف شود. 
درويش��يان افزود: به طور مثال برخي قوانين ضمانت اجرا ندارند و در برخي 
موارد نقص يا ابهام قانوني وجود دارد يا حتي در مورد ماليات نيز ۴0 درصد از 
حوزه ها شامل معافيت مالياتي شده اند در صورتيكه به نظر ما چنين معافيتي 
ضرورت ن��دارد؛ يعني از بخش هايي ك��ه بعضاً بايد ماليات بگيريم، ش��امل 
معافيت شده اند و در مقابل بخش هايي كه بايد شامل معافيت مالياتي شوند، 
ماليات مي گيريم. رئيس سازمان بازرسي كل كشور با تأكيد بر ارتباط مستمر 
با مجلس، اظهار كرد: گاهي اوقات با اصلاح يك ماده ش��اهد حل بسياري از 

مشكلات اقتصادي مردم خواهيم بود. 
   اسماعيلي: مشكلات جامعه را بايد از منظر قوه قضائيه ببينيد

غلامحسين اسماعيلي، رئيس حوزه رياست قوه قضائيه هم در اين نشست با 
بيان اينكه اگر كسي مي خواهد مشكلات جامعه را بشناسد بايد آن را از منظر 
قوه قضائيه ببيند و اگر شما به زندان ها مراجعه كنيد متوجه عمده مشكلات 
و كمبود ها در كشور مي شويد، اظهار كرد: تعامل ميان مجلس و قوه قضائيه 
از بعد علمي، تخصصي و آسيب شناسي بسيار ضرورت دارد و انتظار ما از اين 
كارگروه مشترك اين اس��ت با رويكرد تحول توأم با كارشناسي و با سرعت و 
بانگاه اثر بخش��ي مد نظر قرار گيرد. رئيس حوزه رياست قوه قضائيه تصريح 
كرد: اگر بخواهيم تمام قوانين اقتصادي را بازنويسي كنيم، زمان زيادي را از 
دست مي دهيم و بايد اشكالات در قالب يك بسته ارائه شود و به جاي اينكه 
بخواهيم مثلًا قانون تجارت را با هزار ماده تصويب كنيم، بياييم ۲0 ماده از اين 

قانون را كه اشكال دارد اصلاح يا موادي را به آن الحاق كنيم. 
   الفت: ابهامات قوانين بعد از شناسايي رفع شود

محمدباقر الفت، معاون اجتماعي و پيشگيري از وقوع جرم قوه قضائيه نيز در 
ادامه اين نشست، گفت: بايد در اين جلسات آتي به جاي طرح مباحث علمي به 
سمت موضوعات كاربردي حركت كنيم و ابهامات قوانين بعد از شناسايي رفع 
شود؛ چراكه اين ابهامات موانعي جدي براي رونق توليد و بهبود فضاي كسب و 
كار ايجاد كرده است. براي مثال در مقررات مربوط به خصوصي سازي به هيئت 

داوري اشاره شده است كه تركيب هيئت داوري بايد حقوقي تر باشد. 
   بهرامي: 16 هزار شكايت فقط براي مرخصي زايمان خواهيم 

داشت
محمدكاظم بهرامي، رئيس ديوان عدالت اداري نيز در اين نشست با بيان 
اينكه در حوزه مق��ررات مناطق آزاد تجاري، موض��وع ماليات، رفع موانع 
توليد، خصوصي سازي ها، واگذاري خانه هاي سازماني و حوزه امور گمركي 
با پرونده هاي زيادي مواجه هس��تيم، گفت: اگر قوانين ما ش��فاف باش��د 
شكايات وارده به ديوان به نصف كاهش پيدا مي كند. در برخي قوانين اگر 
فقط يك قانون اصلاح شود، شاهد پيشگيري از ورود ۱0 تا ۲0 هزار پرونده 
در س��ال به ديوان عدالت خواهيم بود. وي افزود: سالانه حدود ۱۶0 هزار 
پرونده در ديوان عدالت اداري به سبب ش��كايت از عملكرد دستگاه هاي 
مختلف، تشكيل و فقط از ۲ هزار مصوبه يا بخشنامه در سال به ما شكايت 
مي شود يا در بحث مرخصي زايمان ما در س��ال هاي گذشته شاهد ورود 
سالانه ۱۲ هزار پرونده ش��كايت از اين بابت بوديم كه پيش بيني مي كنيم 
امسال پرونده هاي وارده در اين موضوع به ۱۶ هزار مورد برسد. در ادامه اين 
نشست فرهاد رهبر، مشاور اقتصادي رئيس قوه قضائيه نيز اظهار كرد: نقص 
در قوانين اقتصادي بسيار زياد اس��ت و ما اگر نتوانيم اولويت بندي كنيم 
دچار سردرگمي مي شويم. غلامحسين اسماعيلي در اين خصوص تصريح 
كرد:توصيه مي كنيم پس از تكميل گزارش تحقيق و تفحص، موضوع به 
صورت حقوقي جمع بندي ش��ود. به علاوه موارد احصا ش��ده بايد عنوان 

مجرمانه داشته باشد تا قاضي بتواند بر اساس آنها حكم بدهد.
........................................................................................................................

 تحويل ۳۰ هزار واحد مسكن مهر
تا ۳ هفته آينده

وزير راه وشهرس�ازي گفت ب�ا توجه به تعهدات دولت نس�بت به 
اتمام مس�كن مهر، با اقدامات انجام ش�ده بيش از ۳۰۰ هزار واحد 
مس�كوني در اي�ن دوره به م�ردم تحوي�ل داده ش�ده و ۳۰ هزار 
مس�كن مهر ديگر نيز در دهه فج�ر تحويل هموطنان مي ش�ود. 
به گزارش خبرگزاري صداوسيما، اسلامي در حاشيه نشست دولت با 
اعلام اين خبر گفت: مردم انتظار دارند با سياستگذاري درست، رويه اي 
در كشور پايه گذاري شود كه آرامش در حوزه بازار مسكن اتفاق بيفتد، 
حدود ۳۹ هزار واحد ديگر در حال تكميل اس��ت كه به زودي تحويل 
مردم مي شود و پرونده مسكن مهر بسته خواهد شد. اسلامي با اشاره 
به برخي پرونده هاي دادگاهي مسكن مهر گفت: اين پرونده ها ارتباط 
حقوقي و قراردادي با وزارت راه ندارند. طي سه هفته آينده حدود ۵00 
پروژه عمراني و زيربنايي و حوزه بافت هاي فرسوده و عمران و مسكن 
در كشور افتتاح خواهد شد، حدود ۱0 هزار ميليارد تومان ارزش اين 

پروژه ها است كه مهم ترين آن آزادراه جنوبي تهران - البرز است.
........................................................................................................................

با افت 1۰ هزار واحدي
بورس به كانال يك ميليون واحدي بازگشت

ه�زار   1۰ اف�ت  ب�ا   ۹۹ بهم�ن   1۵ ب�ورس  كل  ش�اخص 
واح�دي ب�ه ع�دد ي�ك ميلي�ون و 1۹۵ ه�زار واح�د رس�يد. 
جريان معاملات ديروز بورس، ش��اخص كل با اف��ت ۱0 هزار واحدي 
سقف حمايتي خود را شكست و به عدد يك ميليون و ۱۹۵ هزار واحد و 
شاخص هم وزن نيز با افت ۲00 واحدي به عدد ۴۲۷ هزار واحد رسيد. 
۱0۶ نماد بيش از يك درصد رشد و ۱۷۹ نماد بيش از يك درصد افت را 

در نسبت به روز گذشته خود تجربه كردند. 
تا اين لحظه ارزش كل معاملات خرد بورس و فرابورس نيز در مجموع 

به ۲ هزار و ۷۲0ميليارد تومان رسيد.

جدال در ميدان بودجه 14۰۰
 معاون رئيس جمهور: نه اصلاحيه بودجه مي دهيم و نه بودجه چند دوازدهم

 معاون قوانين مجلس شوراي اسلامي: مجلس كليات بودجه را رد كرده و طبق قانون اساسي دولت بايد لايحه مجدد ارائه كند

 با وجودي كه روز سه شنبه در مجلس به صراحت 
عنوان شد كه ابتدا در رابطه با پذيرش يا رد كليات 
لايح�ه بودج�ه14۰۰ دول�ت رأي گيري مي ش�ود 
و اگ�ر كليات لايح�ه بودج�ه دولت م�ورد تأييد 
نمايندگان قرار گرفت، لايحه شفاف س�ازي شده 
بودجه دولت در كميسيون تلفيق به رأي گذاشته 
مي ش�ود، اما در پي رد كليات لايحه بودجه س�ال 
آتي، دولتي ها ب�ا بيان اينك�ه نمايندگان مجلس 
لايحه مورد بررس�ي ق�رار گرفته در كميس�يون 
تلفي�ق را رد كرده ان�د، مي گويند لايح�ه مذكور 
بايد به كميس�يون تلفيق بازگردد و چون شاكله 
بودج�ه به ه�م ريخته اس�ت، دولت مس�ئوليتي 
در قب�ال اصلاح ي�ا ارائ�ه بودجه چن�د دوازدهم 
ندارد، در مقابل مجلس�ي ها با اش�اره ب�ه اينكه 
دولتي ها موظ�ف به انج�ام قوانين ب�وده و ترك 
فعل نيز بالطبع با مجازات روبه رو خواهد ش�د، در 
پيامي به دولت گفتند نماين�دگان كليات بودجه 
س�ال آتي را رد كرده ان�د و دولت ي�ا بايد بودجه 
اصلاحي به مجلس ارسال كند يا اينكه لايحه چند 
دوازدهم براي اداره كش�ور به مجلس بفرستند. 
بودجه سال آتي كشور علاوه بر اينكه با رشد قابل 
ملاحظه هزينه ه��اي جاري و قيمت تمام ش��ده 
ارائه كالا و خدمات روبه رو اس��ت در بعد تكيه به 
درآمدهاي نفتي و همچنين استقراض از سيستم 
مالي كشور نيز ريس��ك هاي جدي را به نمايش 
مي گذارد، به طوري كه مؤلفه هايي چون تورم، رشد 
نرخ ارز، بدهي هاي دولت، نوس��ان هاي ناشي از 
رشد حجم پول در اقتصاد و اشتغال و قدرت خريد 
مردم جامعه را به سمت بدتر شدن تهديد مي كند. 
هر چند همزمان با ارائه لايح��ه بودجه انتقادات 
كارشناس��ي به بودجه هياهويي به پا كرد، اما به 
دليل آنكه شرايط كشور ويژه اس��ت، قرار شد با 
همكاري و هماهنگ��ي و همدلي دولت با مجلس 
بودجه اص��لاح ش��ود، در اين ميان كميس��يون 
تلفيق كوش��يد ب��ا هماهنگي دولتي ه��ا منابع و 
مصارف قيد شده در بودجه را ش��فاف كند، اما با 
شفاف س��ازي تبصره هاي هزينه اي مشخص شد 
كه س��قف بودجه عمومي از محدوده ۹00 هزار 

ميليارد تومان به بيش از هزار هزار ميليارد تومان 
افزايش يافته است. 

دولت كه همزمان با انتشار اخبار شفاف سازي لايحه 
بودجه توسط كميس��يون تلفيق گارد گرفت كه اگر 
ش��اكله بودجه به ه��م بريزد، اين بودج��ه را نخواهد 
پذيرفت، روز سه ش��نبه وقتي رئيس مجلس شوراي 
اسلامي كليات بودجه را به رأي گذاشت و نمايندگان 
مجلس كليات را رد كردند، مدعي شد كه نمايندگان 
بودجه اصلاحي توسط كميسيون تلفيق را رد كردند 
و همين مورد محل اختلاف جديد بين دولت و مجلس 

در مورد بودجه سال ۱۴00 شد. 
    روحاني: بهترين بودجه را به مجلس داديم

رئيس جمهور در واكنش به رد لايحه بودجه توس��ط 
مجلس گفت: دولت بهتري��ن بودجه  را تهيه و تقديم 
مجلس كرد ! حس��ن روحاني در جلسه ديروز هيئت 
دول��ت در واكنش ب��ه رد لايحه بودجه س��ال آينده 
توس��ط مجلس گفت: در اين، دو ماه حرف هايي  زده 
ش��د و تخريب هايي صورت گرفت كه م��ورد انتظار 
نبود. براي اي��ن بودجه زحمت كش��يديم تا بهترين 
را تهيه و تقديم مجل��س كنيم ! اهدافي كه در بودجه 
داشتيم مورد توجه نمايندگان در كميسيون تلفيق 
قرار نگرفت. ه��دف اين بود ك��ه ارزش پول ملي بالا 
برود. مي خواستيم كاري كنيم كه وقتي ارزش دلار 
بالا رفت، بودجه لنَگ نش��ود. تمام تلاش اين اس��ت 
پايان اين دول��ت از كرونا و مش��كلات تحريم عبور 

كرده باشيم. 
وي گف��ت: وقت��ي در بودج��ه پي��ام مي دهي��م ارز 
۱۱هزارو۵00 تومان و فروش نفت ۲/۳ ميليون بشكه 
است، همه دنيا متوجه مي شوند. مي خواستيم مردم 

آينده بهتري داشته باشند!
وي تصريح ك��رد: نگران درآمد ه��اي توهمي بوديم. 
آنچه   كميس��يون تلفيق تهيه كرده ب��ود با واقعيات، 
معيشت مردم و شكس��تن تحريم ها متناسب نبود. 
اگراين مصوبات به دولت هم مي آم��د با آراي بالا رد 
مي شد. مي خواس��تيم مردم آينده بهتري را مد نظر 
داش��ته باش��ند، توليد حركت بهتري داش��ته باشد 
و جهش توليد را س��ال آين��ده هم ادام��ه دهيم. ما 
نمي خواس��تيم در معادن كاري كنيم كه ديگر براي 

طرف با توجه به ماليات هاي سنگين به صرفه نباشد و 
معدنش را تعطيل كند. نمي خواستيم ماشين لوكس 
از مناطق آزاد وارد كنيم. بودجه رانتي نمي خواستيم. 
بلد بوديم اين را بنويسيم، اما تنها راه حل را در تغيير 

تدريجي ارز ۴هزارو۲00 توماني ديديم. 
ب��ه گفت��ه وي، نمي خواس��تيم كاري كنيم براي 
محصولات پتروشيمي، فولاد و همه جا، مشكلاتي 
پيش بيايد و بازار س��رمايه دچار مش��كل ش��ود. 
نمي خواس��تيم قيمت س��وخت را ب��راي صنايع 
مهم كش��ور پنج برابر كنيم. آيا پن��ج برابر كردن 
قيمت س��وخت صناي��ع توليد درآمد ش��د؟ اين 
كار را هم بلد بودي��م، اما اين يعن��ي گران كردن 
و ت��ورم. تورم كه ش��اخ و دم ندارد. ب��ا تصميمات 
كميس��يون تلفيق مجلس روشن اس��ت كه چه 
مي ش��د و نگران بوديم. رئيس جمه��وري افزود: 
مي ترس��يدم مصوبات كميس��يون تلفيق را دائماً 
صدا و س��يما تبليغ كرده و به م��ردم بگويد و بازار 
و اقتصاد را خراب كند و مصوبه نيز تصويب نشود. 
همين هم ش��د. روحاني اظهار داشت: كميسيون 
مجلس مصوبه اي را تصويب اما مجلس نيز آن را رد 
كرد. اگر اين مصوبات كميس��يون تلفيق به دولت 
هم مي آمد، رد مي كرد. مصوبه كميسيون تلفيق 
ربطي به لايحه دولت ندارد و زمين تا آسمان فرق 
مي كند. اينها همه را به هم ريختند و يك چيز ديگر 
نوشتند. ممكن است نظر بود  كاري به آن ندارم ولي 

در صورت تصويب، آثار بسيار خطرناكي بود. 
    مع�اون رئيس جمه�ور : دول�ت لايح�ه 
بودجه جديدي نمي دهد؛ چند دوازدهم هم 

امكانپذير نيست
معاون رئيس جمه��ور در مجل��س در واكنش به رد 
لايحه بودج��ه ۱۴00 از عدم ارس��ال لايحه بودجه 
جديد دولت به مجلس و امكانپذير نبودن بودجه چند 
دوازدهم خبر داد. از سوي ديگر حسينعلي اميري با 
اش��اره به اينكه كليات لايحه بودجه رد نشده به مهر 
گفت: آنچه رد شده، مصوبه كميسيون تلفيق بودجه 
است. بنابراين بايد براي اصلاح برگردد. دولت تصميم 
ندارد لايحه اصلاحي به مجلس بفرستد. زيرا به لحاظ 
فني دچار مشكل مي شود. وي افزود: دولت از زماني 

كه لايحه داده تا ديروز كه به صحن علني آمده بيش 
از دو ماه گذشته اس��ت و اگر بخواهد لايحه جديدي 

بدهد تا پايان سال به تصويب نمي رسد. 
اميري ادامه داد: بودجه چن��د دوازدهم هم از لحاظ 
قانوني امكانپذير نيست. زيرا طبق قانون زماني دولت 
چند دوازدهم را مي ده��د كه بودجه در موعد قانوني 
به مجلس تقديم نكرده باشد. در حالي كه دو روز هم 

زودتر تقديم شده است. 
    پاسخ مجلس به نامه معاون پارلماني دولت

احمد اميرآبادي فراهاني، نماينده مردم قم در مجلس 
ش��وراي اس��لامي گفت: برداش��ت هيئت رئيسه از 
آيين نامه داخلي مجلس اين نيست كه بودجه پس از 

رد كليات آن بايد به كميسيون تلفيق بازگردد. 
وي افزود: دولت بايد براي بودجه س��ال آينده لايحه 
يك يا چن��د دوازدهم بدهد و در خلال بررس��ي اين 
لايحه قبل يا بعد از س��ال جديد لايح��ه بودجه را به 
مجلس ارائه كند. عضو هيئت رئيس��ه مجلس اظهار 
داش��ت: اگر دولت در نظر خود مبني بر ايجاد اصلاح 
در لايحه بودجه در كميس��يون تلفيق اصرار دارد دو 
راه وجود دارد؛ يكي اينكه موضوع براي تصميم گيري 
نهايي به شوراي حل اختلاف قوا ارسال شود و ديگر 
اينكه مجلس براي بودجه س��ال آين��ده طرح چند 

دوازدهم ارائه و تصويب كند.  
    هشدار معاون قوانين مجلس به دولت

معاون قوانين مجلس ش��وراي اس��لامي در پاسخ به 
اظه��ارات غيرحقوقي معاون پارلماني نهاد رياس��ت 
جمهوري با تأكيد ب��ر اينكه مجل��س كليات لايحه 
بودجه دولت را رد كرده و اگر دولت بناي اداره كشور 
را دارد، براس��اس قانون اساسي، بايد لايحه مجدد به 
مجلس ارائه كند، هش��دار داد: اگر دولت به تكاليف 
قانوني خود عمل نكند، مجلس ش��وراي اسلامي بر 
اس��اس اختيارات قانوني خود تدابي��ر لازم را اتخاذ 

خواهد كرد. 
به گزارش خبرگزاري خانه ملت، بهزاد پورسيد، معاون 
قوانين مجلس اي��ن مطلب را در پاس��خ به اظهارات 
حس��ينعلي اميري، معاون پارلمان��ي رئيس جمهور 
مطرح كرد كه امروز اعلام كرد: » آنچه رد شده مصوبه 
كميسيون تلفيق است. . . و دولت تصميمي ندارد كه 

لايحه اصلاحي به مجلس بفرستد«. 
معاون قوانين مجل��س دراين ب��اره تأكيد كرد: 
معاون پارلماني رياست جمهوري اطلاع دارد كه 
آيين نامه داخلي مجلس ب��ه هيچ وجه ترتيبي را 
براي بازگشت لايحه در اين مرحله به كميسيون 
پيش بيني نكرده اس��ت و اين معنا ب��ه وضوح از 
مفاد تبصره ۳ ماده ۱8۲ قانون آيين نامه داخلي 

قابل درك است. 
وي افزود: اشتباه نمايندگان دولت اين است كه 
به توضيحات رئي��س مجلس در زمان رأي گيري 
درب��اره بودجه و ب��ه مف��اد تبصره ف��وق الذكر 
و همچني��ن بند ۴ م��اده ۱8۲ توج��ه نكرده اند. 
براس��اس اين مفاد و توضيحات، آنچه رأي گيري 
شد كليات بودجه است و بر اساس قانون اساسي 
بودجه بايد توسط دولت ارائه شود. معاون قوانين 
مجلس تأكيد ك��رد: در اين ش��رايط كه مجلس 
كليات بودجه را رد كرده است، ارائه مجدد لايحه 
بودجه تكليف دولت است مگر اينكه دولت تمايلي 
به اداره كشور در سال آينده بر اساس قانون بودجه 
نداشته باشد. وي با بيان اينكه دولت جز اين راهي 
ندارد كه يا لايحه مج��دد ارائه كند يا لايحه چند 
دوازدهم براي اداره امور كش��ور بفرس��تد درباره 
هرگونه رفتار غيرقانوني دولت هشدار داد و گفت: 
بديهي است اگر دولت به تكاليف قانوني خود عمل 
نكند، مجلس شوراي اسلامي بر اساس اختيارات 

قانوني خود تدابير لازم را اتخاذ خواهد كرد.

افزايش 4 درصدي تغيير غيرمجاز كاربري 
اراضي كشاورزي !

رئيس سازمان امور اراضي كشور با بيان اينكه شرايط اقتصادي كشور 
باعث ورود سرمايه هاي سرگردان به بخش زمين شده است، گفت: 
ناهماهنگي هاي موجود ميان دستگاه هاي دولتي و خلأهاي قانوني 
موجود به تغيير كاربري هاي اراضي كش�اورزي منجر مي شود. به 
طوري كه در سال جاري تغيير كاربري ها 4۰ درصد افزايش يافته است. 
عليرضا اورنگي، رئيس سازمان امور اراضي كش��ور در نشست خبري 
در پاسخ به اين س��ؤال مبني بر اينكه چرا براي برخي از اراضي به طور 
همزمان دو يا چند سند صادر مي شود، گفت: مشكلات مربوط به صدور 
سند مربوط به همكاران ما در س��ازمان ثبت اسناد است، اما از آنجا كه 
گاهي اوقات ميان تفكيك اراضي مردمي با دولتي تداخلاتي وجود دارد 

اقدام به حد نگاري و تهيه نقشه و كاداستر كرده ايم. 
اورنگي اف��زود: ۵80 هزار هكت��ار از اراضي كه مربوط ب��ه مردم بود حل 
اختلاف شده و با اصلاح اسناد به مردم بازگردانده شده است و اكنون آنها 
مي توانند براي دريافت سند اقدام كنند. وي در واكنش به تغيير كاربري 
اراضي كشاورزي به غيركش��اورزي گفت: تغيير كاربري هاي موجود در 
كشور را نمي توان رد كرد به ويژه در اطراف شهرها اين تخلف بيشتر صورت 
مي گيرد و ما نيز بر اس��اس نص صريح قانون اقدام به قلع و قمع بناهاي 
ساخته شده در اين اراضي مي كنيم. اورنگي ادامه داد: سازمان امور اراضي 
با جديت تغيير كاربري اراضي كشاورزي و باغي برخورد مي كند و در اين 

ارتباط همكاري دادستان ها و مراجع قضايي را نيز دارد. 
وي اظهار كرد: براي برخورد با تغيير كاربري اراضي كشاورزي و قلع و 
قمع آنها با كسي شوخي نداريم به طوري كه اخيراً ۳۷0 مورد در قزوين 
در عرض ۴8 ساعت قلع و قمع شد و ساختمان هاي چند ميلياردي در 
تهران، مشهد، ملارد و كرج قلع و قمع شده است. رئيس سازمان امور 
اراضي كشور تأكيد كرد: با توجه به ش��رايط خاص اقتصادي كشور و 
وجود نقدينگي زياد در دست مردم، بهترين جايي كه براي سوداگران 
وجود دارد، زمين است كه بخش زيادي از افراد سرمايه هاي خود را به 
اين بخش آورده اند، اما ما نيز به شدت برخورد مي كنيم. اورنگي با بيان 
اينكه ناهماهنگي هايي نيز ميان دس��تگاه ها براي جلوگيري از تغيير 
كاربري اراضي كشاورزي وجود دارد، گفت: در حالي كه بر اساس قانون، 
تغيير كاربري اراضي كشاورزي ممنوع است به دليل اين ناهماهنگي 
يا دستگاه هاي ديگر نيز آنها مي گويند ما قانون خدمت رساني آب، برق 
و گاز داريم يا اينكه گفته مي ش��ود بر اساس قانون اجازه ساخت بنا در 
اختيار ما است. همچنين شهرداري ها نيز به جاي اجراي ماده هاي ۹۹ و 
۱00 به جاي قلع و قمع تغيير كاربري ها از آنها جريمه مي گيرند و به هر 

حال اين خلأ ها خود به تغيير كاربري هاي موجود كمك مي كند. 
........................................................................................................................

توزيع گوشت قرمز ۷۰ هزار توماني از اول اسفند
مدير عامل شركت پش�تيباني امور دام با بيان اينكه براي تنظيم 
بازار، گوشت قرمز از ابتداي اس�فند توزيع مي شود، گفت: قيمت 
مرغ و تخم مرغ درچند روز آينده به نرخ مصوب خود خواهد رسيد. 
محمدرضا طلايي با اشاره به وضعيت مناسب تأمين نهاده هاي دامي در 
كشور گفت: ۳ ميليون تن نهاده با ۴۱ كشتي از بنادر جنوبي و ۷۴ كشتي 
از بنادر شمالي كشور براي تأمين نياز مرغداران و دامداران وارد شده است. 
مدير عامل شركت پشتيباني امور دام ادامه داد: در چهار ماه ابتدايي سال 
جاري مشكلاتي براي تأمين ارز نهاده هاي دامي داشتيم و حتي بانك 
مركزي هيچ ارزي را به ما اختصاص نداد، اما از مرداد ماه وضعيت تأمين 
نهاده ها نسبتاً مناسب شد. وي در ادامه در ارتباط با وضعيت تأمين جو 
در كشور گفت: با توجه به كمبودهاي مقطعي كه وجود داشت، شركت 
پشتيباني امور دام ذخاير خود را در بازار عرضه كرد، همچنين شرايطي 
فراهم آورد كه واردات اين محصول براي واردكنندگان به صرفه باشد تا 
ظرف مدت كوتاهي بتوانيم نياز كشور را تأمين كنيم. مدير عامل شركت 
پشتيباني امور دام همچنين در ارتباط با دلايل عدم واردات جو از كشور 
عراق تصريح كرد: بر اساس نمونه برداري هاي انجام شده از جو عراقي 
مشكلات كيفي در محصولات آنها وجود نداشته است، اما با اين وجود 
مسئولان عراقي بايد به ما اجازه بدهند تا اين نهاده ها را به طور كامل و 
كاميون به كاميون به تأييد سازمان دامپزشكي و استاندارد برسانيم كه 
هم اكنون در حال چانه زني هستيم. وي افزود: قيمت جو عراقي مناسب 

است و در صورتي كه به توافق برسيم از اين كشور وارد خواهيم كرد. 
   قيمت مرغ و تخم مرغ به نرخ مصوب مي رسد

طلايي با بيان اينكه قيم��ت مرغ و تخم مرغ تا چن��د روز ديگر به نرخ 
مصوب خود خواهد رسيد، عنوان كرد: از روز شنبه قيمت مرغ به نرخ 
مصوب خود در تمام فروشگاه ها خواهد رسيد و قيمت تخم مرغ نيز به 

زودي به نرخ مصوب خود مي رسد. 
طلايی مدير عامل شركت پشتيباني امور دام تأكيد كرد: براي كنترل 
بازار مرغ و تخم مرغ در كشور اقدام به تنظيم بازار اين محصول در تهران 
مي كنيم كه اين امر خود منجر به تنظيم بازار شهرستان ها خواهد شد. 
هر چند كه به صورت موردي در برخي از استان ها نيز محصولات تنظيم 

بازاري عرضه مي شود. 
مدير عامل ش��ركت پش��تيباني امور دام در ارتباط با قيمت تخم مرغ 
تصريح كرد: قيمت مصوب هر شانه تخم مرغ در ميادين ميوه و تره بار 
۳0 تا ۳۲ هزار تومان و به صورت بسته بندي ۳۶ هزار تومان به فروش 
مي رس��د. همچنين قيمت مرغ ۲0 هزار و ۴00 تومان اس��ت كه اين 

محصولات بدون محدوديت عرضه مي شوند. 
.................................................................................................................................

وزير اقتصاد:
از اول ريسك بازار سرمايه را به مردم 

گوشزد كرديم
در حالي كه انتقادها نس�بت به نحوه  مديريت و همچنين حمايت 
دول�ت در تقويت ب�ازار س�رمايه در ح�وزه تأمين مال�ي و بهبود 
عملكرد ش�ركت ها و نرخ س�هام آنها در جامعه مدتي اس�ت بالا 
گرفته اس�ت، وزير اقتص�اد گفت: از هم�ان اول س�رمايه گذاران 
ب�راي ورود به ب�ازار س�رمايه بايد به ريس�ك توج�ه مي كردند. 
فرهاد دژپس��ند كه به دليل اوضاع بازار سرمايه با ريسك استيضاح در 
مجلس مواجه است، روز گذشته در حاشيه جلسه هيئت دولت گفت: از 
همان اول و هميشه كه درباره ترجيح بازار سهام نسبت به ساير بازارها 
مانند بازار ارز و سكه سخن مي گفتم در ادامه هم اعلام مي كردم جنس 
بازار س��رمايه متفاوت و همراه محاس��بات عقلاني و همراه با ريسك 
است كه س��رمايه گذاران براي ورود به اين بازار بايد اين نكات را لحاظ 
مي كردند. وي ادامه داد: نكته دوم اين است كه هر فردي كه وارد بازار 
سرمايه مي شود، به طور ذاتي، چش��م به س��ود دارد. بنابراين يكي از 
ش��اخص هاي مورد تحليل در سهام شركت ها، نس��بت به P/E است 
كه طبق آمار ۹ ماهه، سود شركت هاي بورسي نسبت به مدت مشابه 
سال قبل سه برابر شده است. با اين زبان، حرف مي زنيم، اما ممكن است 
شرايط شاخص، متفاوت باشد كه تحت مديريت وزارت اقتصاد نيست. 
اين وزير افزود: اما در حوزه اي كه بورس تحت مديريت است، خوشبختانه 
اقداماتي انجام شده اس��ت. به طور مثال در ابتداي س��ال جاري تعداد 
بازارگردان ها ۱۷۵ مورد بودند كه به بيش از ۵۳0 بازارگردان رسيده كه 
نشان از پويايي بازار سرمايه دارد. اين وضعيت براي ابزارهايي مانند اوراق 
تبعي و اسناد خزانه هم تكرار شده و اگر مديريت پيراموني هم صورت 

گيرد، نگراني ها از آينده بورس برطرف مي شود. 
دژپسند خاطر نش��ان كرد: اعلام اخير رئيس كل بانك مركزي مبني 
بر كاهش نرخ سود بين بانكي به ۱8 درصد، نيز علامت مثبتي به بازار 

مي دهد.

بعد از افزايش 1۵ درصدي قيمت ش�كر در دي 
ماه، خبر هاي رسيده از بازار حاكي از آن است كه 
قيمت شكر از كيلويي 11 هزار تومان، طي روزهاي 
گذشته به 1۳تا 14 هزار تومان افزايش يافته است. 
فعالان بازار معتقدند كه فروش شكر وارداتي و 
ذخاير دولتي به دو برابر قيمت توليد داخل موجب 
افزايش قيمت ها درروزهاي اخير ش�ده است. 
از ابتداي امسال قيمت ش��كر تحت تأثير عوامل 
مختل��ف چندب��ار دچار تغيي��ر قيمت ش��د كه 
عمده ترين اين اتفاق مربوط به ركود كارخانه هاي 
توليد شكر از جمله نيشكر هفت تپه مي شود. علاوه 
بر اين عوامل مختلف همچون كمبود توليد شكر 
خارجي، تغييرات كرايه حم��ل و افزايش قيمت 
شكر در بازارهاي جهاني و كاهش توليد محصول 
داخلي طي س��ال جاري همگي برنوسان قيمت 
شكر در ۱۱ ماه گذشته تأثير گذار بوده است. بهمن 
دانايي، دبير انجمن كارخانجات صنفي قند و شكر 
در گفت وگو با مهر با اشاره به افزايش قيمت شكر در 
بازار طي روزهاي اخير گفت: اقدامات و تصميمات 
غيركارشناسي دس��تگاه هاي دولتي، بازار شكر را 
متلاطم كرده است. دانايي با اشاره به اينكه تا سه 
هفته گذشته بازار شكر بسيار آرام و متعادل بود، 
افزود: تصمي��م دولت مبني بر فروش ش��كرهاي 
وارداتي و ذخاير دولتي با نرخ بالاتر از شكر توليد 
داخل اين نوسانات را به وجود آورده است. به طوري 
كه قيمت بازار آزاد به ۱۳ تا ۱۴ هزار تومان افزايش 

يافته است. 

وي توضيح داد: وزارت صمت به كارخانجات اعلام 
كرده كه بايد شكر توليدي خود را به قيمت ۶ هزار و 
۶۵0 تومان در هر كيلوگرم تحويل شركت بازرگاني 
دولتي ايران بدهند تا شركت نيز آن را براي مصارف 
خانوار عرضه كند. در همين حال شكرهاي وارداتي 
و ذخاير دولت با قيمت ۱0 تا ۱۱ هزار تومان به صنف 
و صنعت عرضه خواهد شد. دانايي با تأكيد بر اينكه 
ما زير بار چنين تصميمي نرفتيم، خاطرنشان كرد: 
ش��كرهاي وارداتي كه حدود ۴ تا ۵ ماه قبل وارد و 
براي وارد كننده كمتر از ۹ هزار تومان تمام ش��ده 
اس��ت و اگر الان ثبت سفارش ش��ده و بعد از عيد 
واردات انجام بگيرد قيمت شكر بالاي ۱۲ هزار تومان 
خواهد بود. وي تصريح كرد: كارخانه هاي قند سال ها 
سرمايه گذاري كرده و هر يك براي خود مشترياني 
تعريف كرده اند و در برابر آنها تعهد دارند، اين اقدام 
دولت به معناي مش��تري رباي��ي از كارخانجات و 
حذف توليدكنندگان از بازار است ضمن اينكه مغاير 
با سياست هاي اصل ۴۴ قانون اساسي و قوانين ضد 
رقابتي است و در صورتي كه بيش از اين به ما فشار 

بياورند ما به شوراي رقابت شكايت مي كنيم. 
   دولت ب�ا چند نرخي كردن، فس�اد ايجاد 

مي كند
دانايي تأكيد كرد: از طرف ديگر وقتي كه محصولي 
دو يا س��ه نرخي ش��ود رانت و فس��اد در ب��ازار آن 
ايجاد خواهد شد و مشخص نيس��ت شكري كه از 
كارخانجات به قيمت ۶ ه��زار و ۶۵0 تومان تحويل 
گرفته مي شود به دست خانوار برسد. اين احتمال 

وجود دارد كه افرادي حواله اين شكرها را دريافت 
كنن��د و آنها را ب��ا قيمت هاي بالاتر در بازار س��ياه 
بفروشند. بنابراين نظر ما اين است كه دولت بايد يك 
نرخ ميانگين براي ش��كر در نظر بگيرد و شكرهاي 
وارداتي و توليد داخل را به همان نرخ واحد عرضه 

كند تا مشكلي در بازار پيش نيايد. 
تأخير در اصلاح قيمت چغندر قند و فروش ش��كر 
وارداتي به دو برابر نرخ توليد داخل حمايت واضح 
و ش��فاف از واردات و بسترس��ازي كامل براي اين 
امر اس��ت.اين فع��ال بخش خصوصي با اش��اره به 
ح��ذف ارز ۴هزارو۲00 تومان��ي از واردات ش��كر 
تأكيد ك��رد: وزير صمت چندي قب��ل اعلام كرده 
كه نرخ گذاري دستوري براي كالاهاي توليدي كه 
يارانه يا تس��هيلات خاصي نمي گيرند، نبايد انجام 
ش��ود و با توجه به اينكه دولت تسهيلات خاص و 
يارانه اي براي توليد ش��كر پرداخ��ت نمي كند و از 
سويي تمامي نهاده هاي مورد نياز از كشت چغندر تا 
توليد شكر از قبيل كود، سموم، بذور، قطعات و لوازم 
خط توليد و مواد شيميايي با اس��تفاده از ارز آزاد و 
نيمايي تهيه مي شود، بنابراين، اين كالا نيز از شمول 

قيمت گذاري دستوري خارج است. 
   دولت خسارت 6 هزار ميلياردتوماني 

سيل خوزستان را جبران نكرد
دانايي با بيان اينكه س��ال گذشته سيل خوزستان 
بيش از ۶ هزار ميليارد تومان به كارخانجات نيشكر 
خس��ارت وارد كرد و حجم گس��ترده اي از نيشكر 
توليدي را از بين برد، گف��ت: دولت حتي يك ريال 

تسهيلات براي بازسازي اين كارخانجات و جبران 
خس��ارت توليد كنن��دگان پرداخت نكرده اس��ت. 
بنابراين نمي تواند ادعايي در اين زمينه داشته باشد. 
وي تصريح كرد: تأخير در اصلاح قيمت چغندر 
قند و ف��روش ش��كر واردات��ي ب��ه دو برابر نرخ 
توليد داخل حمايت واضح و ش��فاف از واردات و 

بسترسازي كامل براي اين امر است. 
   از توليد حمايت نمي شود!

دانايي با اش��اره به اينكه تنها ۱0 تا ۱۲ كارخانه 
توليد قند و شكر خصوصي و باقي عمدتاً وابسته 
به نهاده��اي عمومي و دولتي هس��تند، تصريح 
كرد: نمي شود چهارنفر پشت درهاي بسته براي 
۳۷ كارخانه تصميم گيري كنند و انتظار داش��ته 
باشند كارخانه ها بدون چون و چرا اين دستورات 

را اجرا كنند. 
وي ب��ا انتق��اد ش��ديد از عملك��رد وزارت جهاد 
كش��اورزي در اين ح��وزه گف��ت: وزارت جهاد 
كشاورزي در يك حالت انفعالي قرار گرفته و هم 
اكنون كه بايد از بخش توليد چغندرقند و ش��كر 
كه زيرمجموعه اين وزارتخانه است، دفاع كند جا 
زده و هيچ كاري انجام نمي دهد. ما طي اين مدت 
نديديم كه اين وزارتخانه كوچك ترين حمايتي از 
زيرمجموعه هاي خود داشته باشد.  دانايي با اشاره 
به اينكه در زمان آقاي حجتي بسيار سفت و سخت 
از توليد حمايت مي شد، گفت: متأسفانه در دوره 
فعلي ش��اهد هيچ گونه حمايتي از س��وي وزارت 

جهاد كشاورزي از بخش توليد نيستيم.

شكر باز هم گران شد 
فروش ذخاير شكر وارداتي و دولتي قيمت شكر را به 14 هزار تومان افزايش داد
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